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DEMOKRATSKA PARTUA/
SOCiJALISTA CRNEGORE//

81000 Podgorica
Bulevar Sv. Petra Cetinjskog 10
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e-mail: klub.dps@skupstina.me

Broj:

Datum, _

Na osnovu clana 187 i 188 Poslovnika Crne Gore, potpredsedniku Vlade 1
ministru pravde Zoranu Pazinu, postavljam sljedece

POSLANICKO PITANJE:

Sto ce, po Vasem misljenju, Crnoj Gori' i njenoj pravnoj kulturi, kao i
gradanskom identitetu, donijeti izrada gradanskog zakonika, cijoj realizaciji
pristupate u godini znacajnog jubileja, 130 godina od donosenja Opsteg
imovinskog zakonika za Knjazevinu Crnu Goru? Imajuci u vidu kompleksnost
posia koji je pred vama i vasim saradnicima, naucnom zajednicom i drugim
ekspertima, molim vas da nam saopstite svoja ocekivanja u vezi sa vremenskim
okvirom potrebnim za izradu kodifikacije crnogorskoga gradanskog prava.

OBRAZLOZENJE:

Valtazaru Bogisicu, profesoru slovenskog prava u Odesi, ciji se spomenik nalazi
ispred Pravnog fakulteta u Podgorici, povjerio je knjaz Nikola tezak i izazovan
posao, izradu imovinskog zakonika za Crnu Goru. Izuzetni poznavalac
crnogorskoga obicajnog prava, ali i moderne evropske pravne prakse, Bogisic je
ovaj posao radio punih 15 godina. Zakonik je ugledao svjetio dana nakon
desetak godina od proglasenja nezavisnosti Crne Gore na Berlinskom kongresu,
1888. godine. Desetak godina od izglasavanja nezavisnosti Crne Gore na
referendumu 2006. godine, pristupilo se izradi cjelovitoga gradanskog
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zakonika, objedinjavanju pravnih pravila i normi koje ureduju ugovorna,

porodicna, nasljedna i druga gradanska prava u cilju modernizacije nasega

pravnogsistema po najvisim medunarodnim pravnim standardima. Crnogorska

akademija nauka i umjetnosti jedan je od subjekata koji ce u velikoj mjeri

doprinositi izradi ove kodifikacije, sto smatram izuzetno vaznim, s obzirom na

znacaj nacionalne akademije u kreiranju sveukupne identitetske politike u

nasoj drzavi. Vjerujem da ce timu koji je formirala Vlada trebati manje vremena

za izradu zakonika nego njihovom prethodniku iz prosloga stoljeca, koji je ovaj

posao radio manje-vise sam. Uvjerena sam, takode, da je ovaj projekat jedan

od onih koji mijenjaju pravnu kulturu jedne drzave i cija se vrijednost spoznaje

nakon vremena u kome nastaje.

POSLANICA

lieksandra Vukovic


